
uchyně byla rozbouraná i celý prosinec a naši řemeslníci řešili odpadní roury. Což se 
podařilo a před Vánocemi mohli vylít podlahu betonem, který musel nějaký ten týden 
schnout. Ohřev i výdej jídel, jakož i mytí nádobí probíhalo v jídelně. Ostatní zařízení bylo 
vystěhováno v salonku, takže ani v prosinci nemohlo probíhat cvičení s Hankou a biblické 
hodiny.  

Ale tím jsme se nenechali odradit a veškerý ostatní program stacionáře a kulturní akce 
včetně besídky probíhaly normálně jako obvykle. Třeba návštěvy Meginky nebo cvičení 
s Katkou. 

  

V prosinci probíhá každoročně plno tradičních akci. Třeba obvyklá dílnička 
adventních věnců a dalších dekorací. Účast na ni byla velmi slušná. Byly tu obvyklé 
účastnice, ale i některé nové tváře všech generací.  

  

Na dílničce každý vyrábí věnec sám pro sebe, který si pak odnese domů. Ale i 
V Horizontu nějaký chceme mít, abychom si tu vytvářeli vánoční atmosféru a odměřovali čas 
do svátku Božího Narození. O věnce pro horizont se postarala s klientkami Adéla ve výtvarné 
dílně. Udělaly na každý stůl jeden. 



  

Další tradicí, která se netýká zdaleka jen Horizontu, ale i celého Suchdola, je 
slavnostní otevření suchdolského betléma spojené s koncertem několika dětských souboru. 
Letos byl program bohatší než v příchozích letech a panovala tam přátelská sousedská 
atmosféra.  A již tradičně měl Horizont na této akci tradiční stánek se svými výrobky jedlými 
i nejedlými. Ty jedlé šly – také již tradičně – na odbyt lépe.  

Za adventní tradici můžeme považovat 
dětské návštěvy v Horizontu. Přišli Pejskové 
z Gagarinky. 

Dále přišly děti z Univerzitní ZŠ Lvíčata. 
Byly zde poprvé a doufáme, že ne naposled. 
Připravily si pro nás jednoduché origami. Byli 
jsme skeptičtí, protože naši senioři už nemají tak 
hbité prstíky, aby mohli skládat z papíru. Ale 
paní učitelka dokázala program přizpůsobit naší 
cílové skupině. A hlavně tu byla příjemná 
nálada. Doufáme, že k nám zase někdy najdou 

cestu, a i z jejich návštěv se stane tradice.  

 

A těsně před Vánocemi nám jako každý rok přišly zazpívat před okno děti 
s maminkami z Rybičky.  



 
 Advent letos začínal akorát 1.12. Už před časem Jana s klientkami vyrobily originální 
adventní kalendář. Jana ho naplnila cedulkami s citáty k zamyšlení. A každý den ráno jsme 
cedulku vytáhli podle počtu písmen vyčárkovali na tabuli a klienti měli tipovat písmena a 
postupně domyslet celý citát.  

 A mezi tím vším se tradičně a nepřekvapivě peklo cukroví. 

 

 

A postihla nás jedna bolestná ztráta – zesnulo naše 
druhé morče. Toto je asi jeho poslední fotografie. Čest jeho 
památce. Mělo s našimi klienty i s dětskými návštěvami 
velkou trpělivost. Pohřbeno bylo na zahradě a na poradě 
pracovního týmu stacionáře jsme se domluvili, že další zatím 
pořizovat nebudeme.  

 No, a pro širší veřejnost jsme tu měli 5 akcí.        

 4 tradiční a jednu „jednorázovku“. Začneme tou. Přišla Jana 
Bejčková a vyprávěla nám o své velké cestě. Před pár lety se 
rozhodla dát výpověď z práce, kde byla dlouho, ale moc ji to 
tam nebavilo. Šlo o nějaký odborný technický časopis. 

Koupila si dodávku, kterou pojmenovala Koloděj, nechala si v ní udělat postel a vyrazila na 
cestu, která nakonec trvala půl roku. Cestovala sama. Jen občas si dala někde sraz s kamarády 



horolezci, aby si pár dní zalezli po skalách. Nejdříve jela na Sardinii, kde cestovala asi 2 
měsíce. Následně se přesunula do Řecka, kde strávila další 4 měsíce.  

 Tradičními akcemi bylo společné zpívání 
s Kočovníky – jako obvykle milé. 

  

A adventní koncert Dejvického tria – jako 
obvykle úžasný. 

 Také pěvecký kroužek školy ve Vokovicích můžeme už považovat za tradici.  

 No a samozřejmě předvánoční besídka. Snad se 
povedla. Měli jsme radost, že přišla „matka 
zakladatelka“ Marta Jurková. Dorazil i patriarcha 
CČSH Tomáš Butta, který pronesl úvahu, ale také 
zahrál na kytaru. Bylo tu několik členů 
Střediskové rady – předseda Aleš Ptáček, Olga 
Líbalová. Bývalý předseda StR Lukáš Volkmann a 
přivezl s sebou několik lidí z dejvické farnosti, 
z nichž jedna také zahrála na kytaru a zazpívala 
nějaké koledy. Přišla i naše bývalá kolegyně 

Daniela. A samozřejmě obyvatelé Horizontu, klienti stacionáře, někteří klienti terénní 
pečovatelské služby a další suchdolští senioři, pro které je besídka určena především. 

    

 


